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Tisztelt Elnök Asszony !

„Mikor lesz hatósági segítség a kkv-knak a körbetartozás terén, ebben a nehéz
helyzetben?,,címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Dr .
Draskovics Tibor igazságügyi és rendészeti miniszter úrhoz . A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

A körbetartozás cégek ezreit tette és teszi fizetésképtelenné, mely jelen helyzetben azzal a
veszéllyel jár, hogy egyre több vállalkozás cs őd közeli vagy csőd állapotba kerül . A
körbetartozás problematikája els ősorban az építőipart érinti, de egyetlen vállalkozás sem
lehet, nyugodt, hogy ő nem kerül bele ebbe a körbe . Ebbe a csapdába ugyanis minden olyan
vállalkozó könnyen beleeshet, aki nem kizárólag készpénzért értékesíti termékét vag y
szolgáltatását. A fizetési morál köztudottan az építőiparban a legrosszabb, de nem jobb az
élelmiszeriparban, a fuvarozás területén, a textiliparban valamint a kereskedelemben .

A magyar kis-és közepes vállalkozások partnereinek közel egyharmada rendszeresen a
fizetési határidő lejárta után fizet, és a késedelmesen befolyó összeg is a teljes értékesíté s
nagyjából harmadát teszi csak ki . A multik a jobb pénzügyi hátterük illetve esetleges jobb
kapcsolatrendszerük miatt kevésbé érintettek e problémakörben.
Magyarországon becslések szerint körülbelül 5-600 Mrd forintot várnak egymástól a
vállalkozók a körbetartozás miatt. Ez az összeg azonban duplája is lehet, amennyiben
figyelembe vesszük azokat a tartozásokat, amelyekr ől nem áll rendelkezésre bizonylat. Ilyen
esetekben hosszan elhúzódó peres eljárások árán lehet, csak bizonyítani, hogy a megrendel t
munka el lett végezve, vagyis a teljesítés megtörtént, amiért ellenérték jár .

Tisztelt Miniszter Úr !

A jelenlegi gazdasági válságos helyzetben az eddig megtett intézkedések közül el kéne azon i s
gondolkodni, hogy esetleg törvényi háttérrel hogyan lehetne segíteni a kkv-kat illetve azokat ,
családokat, akik még közvetlenül érinttettek.

A kormány most a kockázatkezelés kérdésére helyezi a hangsúlyt, de meggondolandó lenne a
körbetartozással kapcsolatos törvény módosítása, úgy hogy beleépülne a biztosítással
kapcsolatos faktorálás .



Tisztelt Miniszter Úr !

A fentebb említett problémákkal kapcsolatban szeretnék a kérdéseimre választ kapni .

1. Nem gondolkodnak-e azon, hogy a vállalkozói „körbetartozások” mérséklése céljábó l
a törvényt úgy módosítsák, hogy garanciákat építsenek be a vállalkozók érdekében ?

2. A biztosítással egybekötött faktorálás törvényi hátterét szándékoznak-e megteremteni ,
ami ebben a válságos időszakban segítséget adhatna számos vállalkozónak ?

3. Tervezik-e, hogy a következő törvényhozási ülésszakban a körbetartozásos törvényben
szereplő 30 napos fizetési határidőt, elfogadják illetve egy előzetes felmérést
készítenek-e, hogy milyen hatással jár?

4. Felmerült-e a minisztériumban, az kérdés, hogy a körbetartozások bírósági eljárására ,
egy un. „kis ügyek bíróságát” állítsanak fel, ahol a kisebb összeg ű követelések gyors
és hatékony megítélése várható?
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